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La setmana passada es va inaugurar el desdoblament

de la C-17 f ins a Ripoll. Pot semblar pedant dir que estem en un

moment hist�ric, per� cal fer-ho, ja que una de les reivindicacions

de la comarca durant molts anys, durant massa anys, �s avui una

realitat.

Cal recordar que les comunicacions de la comarca, entre elles la

carretera C-17, s'han fet, i encara s'estan fent, m�s per les

reivindicacions dels ripollesos que per les planif icacions dels

governs (auton�mic i estatal). Si fem mem�ria, la mobilitzaci� dels

ciutadans mitjan�ant la coordinadora "Per la feina ben feta a Terradelles" aconsegu� que es constru�s el t�nel en

aquell indret (que no estava previst en el projecte inicial, originant-se un impacte ambiental enorme en aquella

zona), un t�nel que ara s'aprof ita pel desdoblament. Caldria recordar tamb� altres rei?vindicacions exitoses com

el tercer carril a Oris o la modif icaci� de la variant de Voltreg� que, inicialment, difuminava la via del Ripoll�s

com un acc�s als Pirineus. Han estat molts anys de peticions que semblava que no avan�aven gens. Cal

recordar les decisives peticions dels ajuntaments i del Consell Comarcal del Ripoll�s durant molts anys i la

unanimitat que va generar el Pacte Comarcal per les Infraestructures de Ripoll.

Ara, al costat dels anys de reivindicacions, es pot exhibir un resultat, tangible i concret. Una millora substancial

que suposa un abans i un despr�s.

Avui el Ripoll�s �s incardinat en la gran �rea metropolitana de Barcelona, el gran pool de desenvolupament

econ�mic de Catalunya. Som la por ta, la f inestra, la via de pas o com es vulgui dir de la gran conurbaci�

barcelonina a una par t dels Pirineus.

Les infraestructures no s�n un mitj� en si mateix. Les infraestructures s�n instruments. Ara, d'aquest gran

instrument que �s el desdoblament de la C-17, se'n pot fer el que es vulgui. Aquesta infraestructura es pot

utilitzar en un sentit o altre. Dels ripollesos, principalment, en dep�n el rendiment i el progr�s que apor ti.

Per� fets aquests apunts, cal tenir molt present que el desdoblament de la C-17 f ins a Ripoll no �s la f i de la

reivindicaci� per una millora de les comunicacions de la comarca. Resten pendents grans reptes. El que est�

encara pendent �s el fa tants anys reivindicat t�nel de Toses i el seu complement o ve�, la variant de Ribes de

Freser. Sobre aquesta infraestructura s'ha de recordar que, des dels anys vuitanta, tots el par tits la consideren

priorit�ria per a la prov�ncia de Girona.

No s'ha d'oblidar que a Ripoll, per a un correcte funcionament de la C-17 desdoblada, cal la variant de Sant

Bar tomeu i la variant nord, aix� com la variant de Sant Joan de les Abadesses.

Malgrat els temps dif�cils, malgrat posicions toves des de l'actual nou Govern de la Generalitat de Catalunya, cal

continuar reivindicant totes aquestes infraestructures vi�ries, ja que el pa�s les necessita i hi tenim dret.

Una petici� que es va conver tir en el punt com� de reivindicaci� durant els actes d'inauguraci� del desdoblament

de la C-17 va ser la millora del ferrocarril internacional Barcelona-La Tor de Querol. Totalment d'acord!

Sols un adver timent, aquestes reivindicacions no s�n cap desaf iament a l'administraci�, sigui estatal o catalana.

�s un projecte que ha d'anar tirant endavant, exi?gint que es compleixin els compromisos.

Des de la Plataforma ciutadana El Ripoll�s existeix! no farem cap pas enrere, tot continuant reivindicant els tres

principis fundacionals: Compromisos ferms i prou promeses, projectes racionals i respectuosos amb l'entorn i



m�s enll� de la comarca, per prosperar.
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